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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 3/2015      § 29-42 
 

Tid: Tisdagen den 17 mars  kl. 17.30–17.45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2015-03-23 
 

 

Emilia Bjuggren Regina Kevius 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande 

Regina Kevius (M) vice ordförande 

Josefin Salminen (S) 

Anders Österberg (S) 

Anders Lindell (MP) 

Vakant (MP) 

Bo Sundin (M) 

Mikael Valier (KD) 

 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S) 

Emil Johansson (S) 

Jenny Schöldin (S) 

Alexandra Sjölin Falk (MP) tjänstgörande ersättare 

Mia Ternlund (V)  tjänstgörande ersättare 

Billy Östh (M)  tjänstgörande ersättare 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Richard Bengtsson (FP)  tjänstgörande ersättare 

Mathias Mellgren (C)  

 

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 

 

Tjänstemän: 
Olof Öhman förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld avdelningschef, 

Kersti Ruthström avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik Odenlid nämndsekreterare 

och Lennart Öström administratör  

 

Arbetsmarknads- och idrottsroteln 
Erik Hallonsten Wikström borgarrådssekreterare 
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Förhinder 
Leo Ahmed (V) 

Sophia Granswed (M) 

Daniele Fava (FP) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

 

Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 29 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden fastställer dagordningen.  

 

 

§ 30 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 2/2015 från nämndens samman-

träde 2015-02-17 som justerats 2015-02-19  

 

 

§ 31 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med 

vice ordföranden Regina Kevius (M). Som justeringsdag beslutas måndag den 23 mars. 

 

 

§ 32 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  

 

A. Chefsbeslut – inköp av kylkompressor, dnr 324/1116/2014. 

B. Chefsbeslut - inköp av belysning och styrning i Farsta ishall,  

dnr 08.03.01/109/2015. 
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C. Chefsbeslut – inköp av bl.a. mät och regleringsutrustning Eriksdalsbadet, UV-

ljus Husby ishall, dnr. 01.03/160/2015. 

D. Chefsbeslut – projektering av konstgräs, dnr 01.03/171/2015. 

E. Chefsbeslut – byte av ventilationsaggregat Ärvingehallen,  

dnr 08.02.01/174/2015 

F. Chefsbeslut – inköp av pontoner, dnr 08.01.02/193/2015. 

G. Chefsbeslut – inköp av elbil till Stadion, dnr 01.03/201/2015. 

H. Chefsbeslut – inköp av redskapsbärare till idrott innerstan, dnr 01.03/235/2015. 

I. Chefsbeslut – inköp av en ny och en begagnad skötselmaskin för konstgräs,  

dnr 01.03/236/2015. 

J. Chefsbeslut – inköp av fyra rotorklippare, dnr 01.03/237/2015. 

K. Chefsbeslut – inköp av ismaskiner, dnr 01.03/240/2015. 

L. Chefsbeslut – inköp av ishockeysarg, dnr 01.03/241/2015. 

M. Chefsbeslut – byte av ventilationsaggregat, dnr 08.03.01/170/2015. 

N. Ordförandebeslut – tjänsteresa för förvaltningschefen till Marseille,  

dnr 01.03/248/2015. 

 

 

§ 33   
Övriga anmälningsärenden 
 
 
BESLUT 
Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 

 

Funktionshindersrådets protokoll 2015-02-12. 

 

 

§ 34 
Bordlagt ärende: Utomhusbad på Järvafältet – utredningsbeslut 
Dnr 411-193-2014 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner tjänsteutlåtandets rapportering om förutsättningarna för ett 

utomhusbad på Järvafältet.  

2. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att beställa en fördjupad utredning av 

ett utomhusbad vid Eggeby gård till en kostnad av 1 mnkr. 

3. Följande utmaningar ska beaktas i utredningen: 
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a. Barriärverkan p.g.a. områdesskydd ska beaktas och i den mån det är möjligt minime-

ras. 

b. Sociala funktioner så som Eggeby gård, naturskolan, stallet och festivalplatsen ska 

stärkas. 

c. Ekologiska aspekter av badet ska beaktas.  

d. Trafikfrågan ska hanteras på ett sätt som gagnar helheten. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det finns en stor samsyn om vikten av ett utomhusbad i Järvaområdet och det är glädjande att 

ett sådant äntligen är på väg. Nämnden vill härmed skicka med ett antal punkter som bör tas i 

beaktande vid den kommande planeringen av badet.  

 

Barriärverkan på grund av områdesskydd ska beaktas och i möjligaste mån minimeras, till 

exempel genom en gestaltning som tar avstamp i den kringliggande naturen. Det är viktigt att 

badet planeras på ett sådant sätt som gynnar de övriga sociala funktionerna i området, så som 

Eggeby gård, naturskolan, stallet och festivalplatsen. Möjligheten att utforma badet som ett så 

kallat naturbad där reningen sker via våtmarksekosystem ska utredas. Badets tillgänglighet 

ska därtill tillgodoses på ett sådant sätt att trafik inte alstras på fältet utan behålls vid gränser-

na. 

 

Ärendet 

Fullmäktige gav i budgeten för 2014 idrottsnämnden, fastighetsnämnden och stadsbyggnads-

nämnden i uppdrag att utreda förutsättningarna för att anlägga ett utomhusbad på Järvafältet. 

Ett utomhusbad har varit ett starkt önskemål från de boende i området och frågan har diskute-

rats sedan 1970-talet.  

 

En arbetsgrupp med representanter från idrottsförvaltningen, fastighetskontoret och stads-

byggnadskontoret har utrett förutsättningarna för ett utomhusbad på Järvafältet. Samråd har 

genomförts med bland annat stadsdelsförvaltningarna Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta, ut-

bildningsförvaltningen, kulturförvaltningen, miljöförvaltningen, stadsmuseet och trafikkon-

toret.   

 

De aspekter som utretts är: 

• Placering av ett utebad på Järvafältet  

• Miljökonsekvenser 

• Sociala förutsättningar 

• Innehåll för ett utebad på Järvafältet 

• Ekonomi och samhällsnytta 

 

Eggeby gård föreslås som bästa alternativ för en etablering av ett utomhusbad. Placeringen 

har utretts utifrån principen att det ska vara lättillgängligt och avståndsmässigt så likvärdigt 

som möjligt för samtliga boende i Järvastadsdelarna. Det är samtidigt viktigt att beakta be-

slutet från kommunfullmäktige juni 2006 om att inrätta Igelbäckens kulturreservat, som inne-
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bär att nya anläggningar företrädesvis ska placeras i de yttre delarna av reservatet och i an-

slutning till de befintliga gårdarna.  

 

Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta är de enda stadsdelsnämndsområden i Stockholm som inte 

har någon tillgång till utomhusbad inom sitt område. Akalla och Husby har mer än 5 km till 

närmaste utomhusbad. Samtidigt är dessa stadsdelsnämndsområden socioekonomiskt utsatta, 

med låga inkomster och höga ohälsotal. Många barnfamiljer saknar tillgång till sommarstuga 

och bil.  

 

En analys av samhällsnyttan för ett utomhusbad visar att de sannolika och troliga nyttorna, 

med god marginal, överstiger den högt skattade investeringskostnaden. Den kostnaden är av-

hängig av vilket innehåll som badet utrustas med, till exempel antal bassänger, kringaktivite-

ter etc. Till detta kommer driftskostnader. 

 

En fördjupad utredning behöver göras, som bland annat belyser exakt lokalisering och ut-

formning med hänsyn till områdets natur- och kulturvärden, badets innehåll mer i detalj, tek-

niska behov och de ekonomiska konsekvenserna främst avseende kostnaden bör utredas vi-

dare i en fördjupad utredning. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

1. Idrottsnämnden godkänner tjänsteutlåtandets rapportering om förutsättningarna för ett 

utomhusbad på Järvafältet.  

2. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att beställa en fördjupad utredning 

av ett utomhusbad vid Eggeby gård till en kostnad av 1 mnkr. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S), Anders Lindell m.fl. (MP) och Mia Ternlund (V) yrkar 

bifall till sitt förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT.  

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt ordförande Emilia Bjuggrens m.fl. (S), Anders Lindells m.fl. 

(MP) och Mia Ternlunds (V) förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Richard Bengtsson (FP) Mikael Valier (KD) 

reserverar sig mot ordförande Emilia Bjuggrens m.fl. (S), Anders Lindells m.fl. (MP) och Mia 

Ternlunds (V) förslag till beslut till förmån för förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas reservation. 
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§ 35 
Månadsrapport februari 2015 
Dnr 01.02/308/2015 

 

BESLUT 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per februari grundar sig på bokslut 2014, kända förändringar 

samt utfall till och med februari. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar 

med driftavdelningen under februari, där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter re-

sultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär ingen nettoavvikelse jämfört med 

budget. 

  

Vissa förändringar har gjorts jämfört med budgetfördelningen i verksamhetsplanen. Justerin-

garna av budgetfördelningen har tagit hänsyn till ny information samt analysen av verksam-

hetsberättelse 2014. Därutöver har en mer detaljerad fördelning av budgeten gjorts jämfört 

med fördelningen i verksamhetsplan 2015.  

 

I stadsledningskontorets tjänsteutlåtande ”Avstämning av mål och budget 2015” (justerings-

ärende) föreslås att idrottsnämnden beviljas budgetjustering med totalt 53,5 mnkr för mins-

kade kostnader och 1,7 mnkr för ökade intäkter. Budget och prognos i denna månadsrapport 

grundas på detta förslag. Beslut kommer att fattas av kommunfullmäktige under mars. 

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden janua-

ri-februari har minskat med 1,1 mnkr (4,7 procent) jämfört med motsvarande period 2014. 

Sålda års- och halvårskort till och med februari har minskat med 1 079 kort 2015, vilket inne-

bär en minskning med 12,1 procent. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. I förslaget till jus-

teringsärende beviljas nämnden ökade utgifter med 21,4 mnkr. Ingen avvikelse beräknas i nu-

läget för utgifter.  

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen 

och intäktsutvecklingen under året.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Richard Bengtsson (FP) samt Mikael Valier (KD) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi har under en lång tid sett hur intäkterna för stadens sim- och idrottshallar minskat och 

de första månaderna för 2015 är inget undantag. Idrottsförvaltningen skriver i sitt tjänste-

utlåtande att försäljningen av badårskort har ökat något men att försäljningen av samtliga 

kort där träning ingår minskat. Detta trots att idrottsförvaltningen i år genomfört en omfat-

tande kampanj och marknadsföring av våra anläggningar och träningskort.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett tecken på att de 

kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, genom driftsupp-

handlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår absoluta uppfattning är att kommu-

nen inte ska konkurrera på kommersiellt väl fungerande marknader.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 

§ 36 
Upprustning av Hammarby IP – inriktningsbeslut 
Dnr 324/938/2014 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för upprustning av Hammarby IP 

för att klara arenakraven gällande allsvensk damfotboll till cirka 40 mnkr. Inför 

kommande genomförandebeslut får förvaltningen i uppdrag att beställa fram-

tagning av de handlingar som behövs för att genomföra projektet av fastighets-

kontoret. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hy-

resavtal med fastighetskontoret om cirka 2,3 mnkr år 1. 

3. Idrottsnämnden har genom godkännande av redovisat förslag svarat på dels 

skrivelse från (S), (MP) och (V) om en arena för allsvensk damfotboll och skri-

velse från (FP) om bland annat föreningars möjlighet till delaktighet i projek-

tet.  

4. Förvaltningen ges i uppdrag att utreda rätt benämning på Hammarby IP då 

även namnet Kanalplan används. 

 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen utrett förutsättningarna för att all-

svensk damfotboll ska kunna bedrivas på anläggningen Hammarby IP. Utgångspunkten är 

Svenska fotbollförbundets arenamanual enligt senaste utgåvan.  
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De kostnadskalkyler som är genomförda med programmet som grund ger en bedömd investe-

ringskostnad på cirka 40 mnkr. Investeringskostnaden inkluderar hittills utfört utrednings-

/programarbete. 

 

Den preliminära tidsplanen visar att Hammarby IP kan vara anpassad för allsvensk damfotboll 

till våren 2016.  

 

Den självkostnadshyra som tillkommer som en följd av investeringen beräknas till 2,3 mnkr 

varav 2,2 mnkr är kapitalkostnader.  

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Tjänstgörande ersättaren Billy Östh (M) yrkar att förvaltningen ges i uppdrag att utreda rätt 

benämning på Hammarby IP då även namnet Kanalplan används. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut samt enligt tjänstgörande 

ersättaren Billy Östh (M) förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Regina Kevius m.fl. (M) samt Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Det är viktigt att Stockholm stad tillhandahåller ändamålsenliga idrottsanläggningar för så-

väl elitlag som för breddidrotten. Vi är dock kritiska till Svenska fotbollförbundets (SvFF) 

arenamanual som ställer orimliga krav på hur kommunerna ska disponera skattemedel för 

idrottsinvesteringar. SvFF motiverar de nya arenakraven med att man vill ha attraktivare 

arenor som närmar sig de internationella kraven. Sedan 2013 har inte mindre än två arenor 

av högsta internationella klass invigts i Stockholms län varav en, Tele2 Arena, i Stock-

holms stad. SvFF har själva valt att definiera attraktiva arenor utifrån teknik och komfort 

medan många klubbar och föreningar istället definierar en attraktiv arena i termer av en 

god stämning och en välfylld arena. I detta läge hade det varit klädsamt om SvFF hade haft 

en flexibel inställning till kraven på t.ex. Kanalplan.  

 

Hammarbys damer hade under förra säsongen i snitt 412 besökare per match, inklusive 

derbymatcher mot bland annat Djurgårdens damer och Brommapojkarnas damer. Det är 

långt ifrån det krav som SvFF har om 800 sittplatser under tak och en investering i den 

storlek som nu föreslås är heller ingenting som föreningen själv anser sig ha ett behov av, 

mer än att de vill ha en godkänd arena att spela sina hemmamatcher på.  

 

Bortsett från kostnaden som sådan innebär en prioritering av elitidrottens anläggningar att 

breddidrottsanläggningar får stå tillbaka. Det är en orimlig prioritering av offentliga medel 

och strider mot målen i stadens idrottspolitiska program. Vi förväntar oss att vänstermajo-

riteten – som också står bakom det idrottspolitiska programmet – lever upp till de idrotts-

politiska målsättningar som det råder politisk enighet kring och framöver prioriterar bredd-

idrotten.  
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Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och Kristdemokrater-

nas förslag till beslut.  

 

Richard Bengtsson (FP) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Kvinnor och män ska ha jämställda förutsättningar att utöva såväl bredd- som elitidrott. 

Folkpartiet har arbetat hårt för att Kanalplan ska anpassas till arenakraven för damall-

svenskan och bli ett centrum för damfotbollen i Stockholm. Vi välkomnar därför att man 

nu går vidare med upprustningen. Med tanke på de fördyringar som har skett vid andra 

projekt, t.ex. på Grimsta IP, är det viktigt att förvaltningen arbetar för att hålla sig inom 

budgetramen. 

 

Ärendet är också tänkt som ett svar på den skrivelse som vi tidigare har lagt om Kanalplan. 

Vi ställde där frågan hur nämnden planerar att involvera och samverka med berörda före-

ningar. Det är bra att man har bildat en referensgrupp där representanter från föreningarna 

ingår. Vi förutsätter att gruppen involveras även framgent i det kommande arbetet och att 

man är lyhörda inför de synpunkter som de berörda föreningarna kommer med. 

 

 

§ 37 
Ansökan om idrottsbonus 
Dnr 404/828/2014 

 

BESLUT 
 

Ärendet återremitteras till förvaltningen.  

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Bromma KFUM ansöker i detta ärende om stöd till verksamhet för drop in-idrott riktad mot 

högstadieflickor i Rinkeby samt friluftsverksamhet för personer med funktionsnedsättning. 

Förvaltningen skriver i ärendet att de anser projektet väl genomarbetat, samtidigt föreslår man 

avslag på grund av de höga kostnaderna för projektledare som anges i ansökan.  

 

Om bedömningen är att projektet är väl genomarbetat och har möjlighet att leva upp till de 

ambitioner som anges i ansökan anser nämnden att det är angeläget att försöka finna en lös-

ning för att stödja projektet. Idrottsbonusens mål är att nå de barn som är fysiskt inaktiva och 

denna ansökan fokuserar på de grupper som vi idag har svårt att nå. Samtidigt delar nämnden 

förvaltningens uppfattning om att personalkostnaden i det förslag som nu ligger är för hög i 

förhållande till resterande kostnader. 

 

Nämnden önskar se en fördjupad redovisning av hur förvaltningen kan stötta Bromma KFUM 

kring alternativa vägar för projektet. En möjlighet vore kanske att föreningen söker annan fi-

nansiering för delar av projektet eller att man finner en väg där idrottsbonusen kan ersätta den 

del av projektledningskostnaden som är direkt kopplad till aktiviteterna. Då projektet annars 

verkar väl genomarbetat ser nämnden ett värde i att man återupptar diskussionerna med före-

ningen, med förhoppningen att hitta en genomförbar lösning. 
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Ärendet 
En ansökan om idrottsbonus har inkommit från Bromma KFUM för drop in-idrott för högsta-

dieflickor i Rinkeby samt friluftsverksamhet för personer med funktionsnedsättning. Förenin-

gen ansöker om 550 000 kr för år ett, 765 000 kr för år två och 815 000 kr för år tre.  

 

Förvaltningen anser att projektet är väl genomarbetat och har möjligheter att nå rätt målgrupp. 

Dock är andelen i budgeten för projektledare orimligt stor i förhållande till det sökta beloppets 

samlade omfattning. Därför föreslår förvaltningen att nämnden avslår ansökan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Nämnden avslår ansökan från Bromma KFUM om idrottsbonus. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S), Anders Lindell m.fl. (MP), Mia Ternlund (V), vice 

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Richard Bengtsson(FP) och Mikael Valier (KD) yrkar 

bifall till sitt gemensamma förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT. 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Socialdemokraternas, Miljöpartiet de 

grönas, Vänsterpartiets, Moderaternas, Folkpartiet liberalernas och Kristdemokraternas 

gemensamma förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt Socialdemokraternas, Miljöpartiet de grönas, Vänsterpartiets, 

Moderaternas, Folkpartiet liberalernas och Kristdemokraternas gemensamma förslag till be-

slut. 

 

 

§ 38 
Satsning på ökad fysisk aktivitet för ungdomar i Järvaområdet 
Dnr 03.01/199/2015 

 

BESLUT 
 

1. Förvaltningarnas förslag om särskild insats för ökad fysisk aktivitet på Järvafältet god-

känns. 

 

2. Idrottsnämnden beviljar maximalt 1 005 000 kr för fortsatt verksamhet under perioden 

2015-04-01 – 2015-12-31. 

 

3. Idrottsnämnden besvarar genom godkännande av redovisat förslag skrivelse från (M), 

(FP), (KD) och (C) om spontanidrott i hela Stockholm. 
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Ärendet 
Järvalyftet-idrott har i projektform pågått i åtta år och har sedan starten haft kopplingar till de 

stora satsningarna i området Järva, där stadsdelsförvaltningarna Rinkeby-Kista och Spånga-

Tensta ingår inom ramen för Stockholms stads ytterstadssatsningar. Syftet med projektet är att 

stimulera till bättre folkhälsa, ökad trygghet, nätverkande och interaktion men framför allt att 

engagera barn och ungdomar till fysisk aktivitet i områdena kring Järvafältet.  

 

De inblandade förvaltningarna ser ett behov av att fortsätta hålla ett gemensamt fokus på att 

öka den fysiska aktiviteten i stadsdelarna.  Särskilda insatser ses som nödvändiga om framför 

allt fler tonårsflickor och ungdomar med funktionsnedsättning ska nås med idrott och motion. 

 

Stadsdelsförvaltningarna och idrottsförvaltningen föreslår att under en tid av två år anställa en 

idrottskoordinator på Järvafältet. Anställningen ska bekostas och arbetsledas av idrottsnämn-

den men initialt vara placerad vid Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning. Arbetet ska styras av 

en grupp bestående av tjänstemän från idrottsförvaltningen och de två stadsdelsförvaltnin-

garna samt att en inbjudan om deltagande i styrgruppen även går till utbildningsförvaltningen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Regina Kevius m.fl. (M) yrkar bifall till Moderaternas, Folkpartiet 

liberalernas och Kristdemokraternas förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden beviljar 1 005 000 kr för fortsatt verksamhet under perioden 

2015-04-01 – 2015-12-31. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med ett förslag på hur 

drive in-verksamhetens finansiering ska lösas långsiktigt. 

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att, i enlighet med Swecos rapport, utar-

beta och implementera nya arbetssätt inom nuvarande Järvalyftet idrott i syf-

te att bevara projektet i den form som bedrivs idag. 

4. I övrigt avslås förvaltningens förslag till beslut. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det är positivt att idrottsförvaltningen tillsammans med Sweco gjort en utvärdering av Jär-

valyftet idrott – det är viktigt att nämnden får information om resultatet av de pengar och bi-

drag som nämnden delar ut. Dock saknar vi vissa delar i analysen, bland annat vilka effekter 

projektet har gett i form av mindre social oro och på meningsfulla helg-, lov- och fritidssys-

selsättningar. T.ex. har vi kunnat konstatera att den anmälda brottsligheten under julloven har 

minskar på Södra Järva med nästa 40 procent sedan 2007, vilket till viss del beror på arbetet 

inom Järvalyftet idrott.  Precis som utvärderingen visar så finns det förbättringspotential inom 

projektet, men vi landar inte i samma slutsatser som den rödgrönrosa majoriteten då vi anser 

att projektet som det ser ut idag fyller en mycket viktig funktion. Att avsluta projektet så som 

nu föreslås är olyckligt, vi vill istället att projektet lever kvar och att idrottsförvaltningen 
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istället får i uppdrag att tillsammans med befintlig referensgrupp arbeta fram fungerande ruti-

ner och arbetssätt utifrån de synpunkter som framkommer i rapporten.  

 

För oss är det viktigt att stadens skattemedel används på ett effektivt sätt och målet ska vara 

att skattepengarna ska gå till verksamheterna istället för till administration och byråkrati, en 

uppfattning som vi inte verkar dela med den nya vänstermajoriteten. Att minska projektmed-

len till Järvalyftet idrott från drygt 4 miljoner kronor per år till drygt 1 miljon kronor per år 

kommer att få konsekvenser för idrotten lokalt i Järva. Att anställa en byråkrat för att kom-

pensera för den nya majoritetens sänkta ambitioner är långt ifrån tillfredsställande och det 

finns heller inga garantier för ett bra resultat.  

 

Den nya majoriteten har inte hanterat ytterstadsprojekten på ett bra sätt. Det har funnits, och 

finns fortfarande, många oklarheter kring hur ytterstadsarbetet ska organiseras och finansie-

ras. 

 

Djurgårdsandan har inte fått besked i god tid om vad som händer med drive in-fotbollen. Det 

är bra att man nu beviljar pengar för fortsatt verksamhet, men besked om den framtida driften 

borde ha getts långt tidigare. Inte heller framgår det vad som händer med projektets finansie-

ring efter 2015 års utgång.  För oss är det viktigt att projektet får en långsiktigt tryggad finan-

siering och kan lägga allt sitt fokus på verksamheten istället för att år efter år lägga energi på 

att fundera ut hur de ska säkra sin finansiering.  

 

I verksamhetsplanen för 2015 finns det starka antydningar om att nuvarande ytterstadssats-

ningar ska avslutas, och att de medel som vi nu anslår ska täcka verksamheten fram till pro-

jektavslut. Vi har ingen aning om vad som händer efter det. 

 

Läser man stadens budget får man snarast intrycket av att pågående projekt i ytterstaden an-

tingen avslutas eller övergår till ordinarie verksamhet, dvs. tas över av stadens tjänstemän. Att 

fortsätta finansiera framgångsrika projekt som drivs av föreningslivet verkar inte vara ett al-

ternativ. Detta, i kombination med den allmänna skepsis som den nya majoriteten hyser mot 

enskilda initiativ, gör oss djupt oroade. 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Richard Bengtsson (FP) samt Mikael Valier (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 39 
Bidragsansökan Eken CUP 
Dnr 04.03/140/2015 

 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden beviljar arrangören Eken Cup ett evenemangsbidrag 2015  

på 278 450 kr. 

 

Ärendet 
Organisationen Eken Cup (de tre föreningarna GT Söder, HK Cliff och AIK) arrangerar under 

fyra dagar i juni varje år Stockholms största utomhusturnering i handboll för ungdomar på 

Gubbängsfältet. År 2014 deltog 470 lag från Sverige och Norden. Evenemanget är en angelä-

genhet för Stockholm och dess utveckling av handbollen och ger ett turistekonomiskt värde 

för Stockholms stad. Sedan några år genomförs även en särskild satsning för personer med 

funktionsnedsättning i samverkan med organisationen Härs & Tvärs. Eken Cup ansöker nu 

om ett bidrag för att genomföra turneringen den 13-16 juni 2015. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 40 
Förtroendeskadligt beteende och oegentligheter - yttrande över 
stadsrevisionens projektrapport nr. 2  2015 
Dnr 01.06/165/2015 

 

BESLUT 
 

Som yttrande över stadsrevisionens rapport hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsnämnden ska yttra sig över stadsrevisionens projektrapport Förtroendeskadligt beteende 

och oegentligheter. I denna har granskats om kommunstyrelsen och ett antal nämnder har till-

räcklig styrning och kontroll samt om de arbetar aktivt för att förebygga och upptäcka oegent-

ligheter.  

 

Revisionskontoret konstaterar bland annat att idrottsnämnden har, utöver stadens riktlinjer, 

tagit fram egna riktlinjer för förtroendeskadligt beteende och att efterlevnaden av dessa följs 
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upp. Personalen har god vetskap om riktlinjerna. Det konstateras också att ekonomienheten 

gör extra kontroller på fakturor avseende representation och resor/konferenser och att dessa 

kontroller medfört att relevant underlag finns.  

 

En brist revisionskontoret pekar på är att en tredjedel av de tillfrågade medarbetarna inte vet 

hur de ska rapportera förtroendeskadligt beteende och oegentligheter. För att åtgärda detta ska 

chefer uppmanas att vid arbetsplatsträffar informera om förvaltningens riktlinjer om till vem 

man ska rapportera oegentligheter. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 41 
Längdskidspår i Stockholm 
Skrivelse från (M), (FP), (KD) samt (C) 

Dnr. 08.01.02/337/2015 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden beslöt att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 

 

Skrivelsen 
Stockholm är Sveriges största skiddistrikt och intresset för längdskidåkning växer ständigt. 

Att intresset är stort har visat såväl i de lokala skidspåren runt om i länet som i Vasaloppet där 

var femte anmäld deltagare var hemmahörande i Stockholms län.  

 

Stockholms stad har, mycket tack vare Alliansens prioriteringar och duktiga medarbetare på 

idrottsförvaltningen, möjliggjort för fler skidspår och möjlighet till skidåkning i innerstaden – 

bland annat genom att spåra på Stadion, Gubbängen, Kristinebergs IP och på Gärdet. Detta 

har varit mycket uppskattat av stockholmarna men vi ser dock att efterfrågan på spår kraftigt 

överstiger utbudet av detsamma.  

 

En av fördelarna med längdskidor är att det är en motionsform som är tillgänglig för de allra 

flesta och som lockar en bred målgrupp. Samtidigt är investeringarna för kommunen relativt 

små i förhållande till antalet utövare. T.ex. hade Ågesta över 170 000 passeringar i skidspåren 

under vintern 2012/2013 samtidigt som kommunens kostnad bestod i viss drift och inköp av 

en pistmaskin till en kostnad av cirka 1 miljon kronor. Att investera i spontanidrott och längd-

skidåkning är dessutom helt i enlighet med ambitionerna i Stockholm stads idrottspolitiska 

program.  

 



Sida 15 av 15 

 

Glädjande är att en privat entreprenör har etablerat sig och sin spårverksamhet på Gärdet och 

där det folkliga intresset har varit enormt. Även om spåret på Gärdet är kostnadsfritt så finns 

på flera håll i länet, t.ex. i Täby, Haninge, Bålsta och Botkyrka, anläggningar där tillträde till 

spåren sker mot en liten avgift. Vi tycker det är intressant att titta vidare på möjligheten att 

utveckla och förbättra skidspåren i Stockholms stad och samtidigt även undersöka förutsätt-

ingarna för finansiering av detta genom en spåravgift. Enligt vår uppfattning är det lika na-

turligt att ta betalt för att tillhandahålla tjänsten med bra preparerade konstsnöspår med till-

gång till ombyte och vallabodar som att ta betalt för kunderna som nyttjar en simhallsanlägg-

ning. Även Svenska Skidförbundet medger att betalningsviljan finns om spåren håller en hög 

kvalitet, däremot är det svårt att plötsligt börja ta betalt för en anläggning utan att brukarna 

kan se att det leder till någon form av förbättring för denne.  

 

En stor utmaning är att tillhandahålla längskidspår under vintrar då snötillgången är begrän-

sad. På flera håll i Stockholm, bland annat på den kommersiellt drivna delen på Gärdet, an-

vänds snökanoner för att göra snö och därmed kunna preparera snö även dessa vintrar, vilket 

denna vinter varit en utmaning. Staden har idag inga snökanoner på någon av anläggningarna 

vilket gör att stockholmarna helt och hållet måste förlita sig på bra snövintrar för att kunna 

åka längskidor. Det tycker vi är problematiskt.  

 

Med anledning av detta önskar vi svar på följande frågor:  

 

1. Hur stort är det kommersiella intresset för att driva längdskidspår i Stockholms stad?  

2. Hur bedömer förvaltningen möjligheten att köpa in snökanoner i syfte att preparera 

spår även den vintrar där snötillgången är begränsad? 

3. Vilka förutsättningar finns det att utveckla stadens befintliga skidspår ytterligare samt 

anlägga nya spår om kommunen samtidigt kan ta ut en spåravgift av de brukare som 

använder spåren?   

 

 

 § 42 
Information och övriga frågor  
 

Information från förvaltningschefen: 

 

Förvaltningschefen Olof Öhman informerade om en kommande studieresa för nämnden den 

28 maj för att se på anläggningar i västerort samt simhallen i Sundbyberg. 

 

Idrottsnämndens funktionshindersråd har sammanträde den 11 juni och från 15.00 kommer 

nämndens presidium att närvara, övriga intresserade i nämnden är då välkomna till förvalt-

ningens lokaler i Älvsjö. 

 

Nämndens sammanträde den 16 juni kommer att hållas i Älvsjö - förutom själva sammanträ-

det kommer det även att bli en liten sommaravslutning.  

 

Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordföranden Emilia Bjuggren sammanträdet  

kl. 17:45 


